
„Bosenské pyramidy“ je pojem, který stále 
ještě rozděluje nejen veřejnost, ale i odborní-
ky. A to i dnes, kdy po letech výzkumů bylo 
prokázáno, že útvary v údolí pyramid kolem 
městečka Viskoko splňují všechny znaky, které 
jsou potřeba pro to, aby se dal útvar označit 
pojmem pyramida.

Informace, že by v Bosně mohly být pyra-
midy, kolem mě prošla už před pár lety. Teprve 
ale letos v červnu si mě pyramidy skutečně 
zavolaly a já se se skupinou dalších nadšenců 

vydala na cestu. Ještě při odjezdu, kdy jsem 
už byla natěšená, jsem pořád ještě byla v tom 
základním nastavení, že si jedu sama ověřit, 
jaká je skutečná pravda.

Už příjezd do městečka Visoko byl pro mě 
velmi zvláštní. Jako by mě tam cosi táhlo. Pocit, 
že tam nejsem poprvé, že se vracím domů, byl 
něco, co jsem tam zažívala na každém kroku. 
A později jsem zjistila, že to je pocit, který tam 
zažívá v podstatě každý.

Příběhy, které se následně začaly rozehrá-
vat, jsou na dlouhé povídání. Co bylo zajímavé, 
a opět jako zkušenost řady dalších lidí, kteří 
u pyramid byli, celý pobyt se odehrával v poci-
tech radosti až euforie ze života. Všechno prostě 
plyne samo a člověk jenom je součástí toho, co 
se odehrává, plyne s ději, událostmi, se životem 
samotným. Synchronicity probíhají na každém 
kroku a vše se krásně propojuje.

Jeden takový řetěz se odehrál i na konci naší 
výpravy, kdy úplně poslední den ráno jsme se 
potkali u tunelů v Ravném s místním rodákem, 
filmařem a dokumentaristou Vinko Totićem. 

Vinko žije už od občanské války v Kanadě, 
do Bosny se začal vracet pravidelně zhruba 
před 9 lety, kdy si ho pyramidy zavolaly. Ten-
krát začal sbírat filmový materiál o všem, co 
se kolem pyramid dělo a děje. Vytvořil dva 
celovečerní dokumentární filmy, ten nověj-
ší - zaměřený na spiritualitu a léčivé účinky 
pyramidy Slunce „Jak dole, tak nahoře“ měl 
světovou premiéru v Kanadské Ottawě v květ-

Strach! Všichni jsme se s ním set-
kali, všichni jsme zažili, co s námi 
provádí, všichni jej důvěrně známe. 
Všichni víme, jak paralyzující mo-
hou být jeho účinky a jaký to má 
dopad na naše konání. Je mnoho 
způsobů jak se strachem pracovat, 
můžeme jej přehlížet, nebo potlačit, 
což ovšem nic neřeší, nebo jej mů-
žeme přijmout, zpracovat, pochopit 
a tím pádem propustit a opustit. Tak, 
aby nebyl překážkou v našem koná-
ní. Jednou z velmi dobrých, rych-
lých a účinných metod je chůze po 
střepech, neboli glasswalking.

Už slyšíte řinkot tříštícího se skla? A teď si představte, jak vám 
praskají ostré střepy pod nohama, vaše chodidla se jich dotkají, cítíte 
jejich ostré hrany a víte, že každou chviličku musí proříznout plos-
ku vaší nohy... všichni přece víme, že rozbité sklo má ostré hrany 
a o střepy se můžeme lehce pořezat. Každý už jsme to zažili. Tak proč 
dělat něco, o čem dopředu víme, jak to dopadne?  Proč vstupovat do 
hromady střepů, když vím, že mně pořežou?  Právě proto, abychom 
svému mozku, nebo přesněji tomu „šotkovi“, který nám našeptává, 
co můžeme a nemůžeme, co zvládneme a nezvládneme, ukázali, jak 
moc nám lže. Jak fungujeme podle toho, co nás naučili a co jsme 
v minulosti viděli.

A pokud si dovolíme vystoupit ze své komfortní zóny a pokud si 
dovolíme zkusit to, co jsme ještě nezkusili, můžeme zažít, co jsme 
ještě nezažili. Třeba transformaci během pár vteřin. Transformaci 

svého strachu, svých přesvědčení, svých programů a znalostí fyziky. 
Získáte zkušenost, že pokud plně zaměříme pozornost do jednoho 
bodu, zde na svá chodidla a jdeme do akce. Vstoupíme na koberec 
střepů a po celou dobu se plně soustředíme na to, co děláme, klademe 
pravou nohu před levou a levou před pravou, staneme se součástí 
zázraku. Popřeme fyzikální zákony, popřeme i naše zažité a tisíckrát 
ověřené programy a přesvědčení a pochopíme, že strach je jen iluze, 
jen naše představa. Že pokud si to dovolíme a věříme, že je to možné, 
dokážeme nemožné.

A věřte, že budete mile překvapeni, jak příjemná je chůze po 
koberci střepů. Lepší a příjemnější masáž chodidel budete těžko 
hledat.

Co všechno nám tedy chůze po střepech přináší? Zvýšení 
sebevědomí, důkaz vlastní odvahy, cestu k rovnováze, 
vědomí vlastních možností a schopností. Zažijeme na 
vlastní kůži, přesněji chodidlech, že při plně zaměře-
né pozornosti překonáme překážky, které se nám 
jevily, jako nepřekonatelné.

Bc. Milan Chadima

Autor článku bude na toto téma 
přednášet na výstavě Ezotera 
v Praze v sobotu 16.9.2017 v Tě-
locvičně od 14.00 hod. Dále 
také na festivalu Miluj svůj 
život v Praze v pátek 
27.10.2017 v Tělo-
cvičně 2 od 15.00 
hod.

Chůze po střepech: práce se strachemChůze po střepech: práce se strachemChůze po střepech: práce se strachem

TAJEMSTVÍ BOSENSKÝCH TAJEMSTVÍ BOSENSKÝCH TAJEMSTVÍ BOSENSKÝCH 
PYRAMIDPYRAMIDPYRAMID

pokračování na str. 5

Už slyšíte řinkot tříštícího se skla? A teď si představte, jak vám 

ročník 2017
informační noviny

16.-17.9.2017
PRAHA 4, HALA TJ Pankrác

Zveme 
Vás na

(150 m od metra C Pražského povstání)

Přednášky, besedy, pracovní dílny,
koncerty, diskuse, cvičení…

Tématické programy
Velká prodejní výstava

Poradny alternativní a klasické medicíny
Program a přihláška str. 6, 7

Gymnázium Omská,
Omská 1300, Praha 10 Vršovice

50. mezinárodní festival 
ezoterických 

a duchovních směrů

více na 
www.festivalmilujsvujzivot.cz

27.-29.10.2017  PRAHA

„Bosenské pyramidy“ je pojem, který stále 

vydala na cestu. Ještě při odjezdu, kdy jsem 
už byla natěšená, jsem pořád ještě byla v tom 
základním nastavení, že si jedu sama ověřit, 
jaká je skutečná pravda.

velmi zvláštní. Jako by mě tam cosi táhlo. Pocit, 
že tam nejsem poprvé, že se vracím domů, byl 
něco, co jsem tam zažívala na každém kroku. 
A později jsem zjistila, že to je pocit, který tam 
zažívá v podstatě každý.

vat, jsou na dlouhé povídání. Co bylo zajímavé, 
a opět jako zkušenost řady dalších lidí, kteří 


